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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért a nyugdíjasokon spórol a kormány?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Sajnálattal tapasztalom, hogy egyre több a nyugtalanító esemény a hazai nyugdíjemelések 
kérdésében. Különös kérdést vet fel többek között az özvegyi nyugdíjak változásának és az éves 
nyugdíjemelésnek az összefüggése. A 2019. évre vonatkozó nyugdíjak kapcsán a kormány 0,7 
százalékpontos emelésről határozott. A döntés értelmében az összeget egyszeri juttatásként, 
nyugdíjprémium formájában folyósították az év végén. Tekintettel arra, hogy a juttatás 2019. január 
1. napjáig visszamenőlegesen jár, így különösen fontos, hogy annak összegének meghatározásánál a
minden egyes hónapra járó nyugdíj mértékét vegyék alapul. Súlyos hibára nyílik lehetőség azoknak 
a nyugellátásra jogosultak esetében, akiknél a nyugdíj összege év közben csökkent, például az 
özvegyi nyugdíj változása miatt. Alapvetően téves tehát az a gyakorlat, mely szerint az érintettek 
esetében a január 1. napjáig visszamenőlegesen járó emelés összegének kiszámításánál kizárólag az 
év végére lecsökkent nyugdíj mértékét veszik alapul. Így a nyugellátásra jogosult neki jogosan járó 
összegtől esik el csupán azért, mert az emelés kiszámításánál nem az adott hónap, hanem a 
csökkentett összeg alapján számoltak a döntéshozók. Adódik a fentiekből a további kérdés, hogy 
miért van szükség egyáltalán a nyugdíjak utólagos korrekciójára. Szintén nem világos, hogy a 
törvény szerint járó emelt összeg miért egyszeri juttatásnak számító nyugdíjprémiumként kerül 
kifizetésre.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Miért egyszeri juttatásnak számító nyugdíjprémiumként kerül kifizetésre a törvény szerint járó 
nyugdíjemelés?

2. Miért nem a mindenkori hónapra járó nyugdíj mértékét veszik alapul a január 1. napjáig 



visszamenőlegesen járó nyugdíjemelés összegének kiszámításánál?
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